
Spørgsmål til Ministeren  
 
Vi har følgende problematik, som vi har brug for at få afklaret, og derfor tillader vi os at stille 
følgende spørgsmål til Ministeren. 
 
Kære Astrid Kragh, Social- og Indenrigsminister  
 
Vi er oprigtig interesserede i at få afklaret, om det er tilladt for kommunerne at bevilge hjælp, 
som af psykiske/kognitive årsager ikke kan modtages af borgeren.  
 

 Det kan f.eks. dreje sig om punktbesøg til borgere, som er udviklingshæmmede eller ude af 
stand til at tilkalde hjælp eller selv tage noget at drikke. Eller til borgere, som lider af angst 
oven i deres udviklingshæmning. Med punktbesøg overlades kognitivt svage borgere alene 
uden omsorg, hjælp og tryghed 

 Det kan også være at bevilge aflastning på institution, til borgere som ikke kan tåle lyde, 
lugte, fremmede mennesker mm. Dette nedbryder ikke kun borgeren, som skal i aflastning, 
men også de pårørende, der trænger til aflastningen. 

 Det kan også være socialpædagogisk støtte med kommunens folk i stedet for dem, som er 
kendt og ansat på f.eks. BPA. 

 Det kan være døgninstitution eller dagtilbud, som igen ikke tilgodeser den enkeltes behov 
for ro, stabilitet og kendte mennesker og omgivelser. 

 Det kan være en BPA-ordning som ikke hænger sammen således, at man ikke kan rekruttere 
og fastholde personale, trods at denne ordning skaber de bedste vilkår for den pågældende. 
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